

Title (en)
IMPROVED BUILDER-CONTAINING AQUEOUS CLEANER/DEGREASER MICROEMULSION COMPOSITIONS.

Title (de)
VERBESSERTE GERÜSTSTOFFE ENTHALTENDE WÄSSRIGE REINIGUNGS-/ENTFETTUNGS-MIKROEMULSIONSZUSAMMENSETZUNGEN.

Title (fr)
COMPOSITIONS PERFECTIONNEES DE MICRO-EMULSIONS AQUEUSES NETTOYANTES/DEGRAISSANTES RENFERMANT UN ADJUVANT.

Publication
EP 0479888 A1 19920415 (EN)

Application
EP 90910985 A 19900612

Priority
• US 37391089 A 19890629
• US 9003317 W 19900612

Abstract (en)
[origin: WO9100337A1] Stable, aqueous cleaner/degreaser compositions formulated in the form of true microemulsions and containing a builder component comprise: (a) at least one sparingly water soluble organic solvent characterized by: (i) having a water solubility in the range of approximately 0.2 to approximately 6 weight percent; (ii) not being a hydrocarbon or halocarbon; (iii) having one or more similar or dissimilar oxygen, nitrogen, sulfur or phosphorus containing functional groups; (iv) being a solvent for hydrophobic soilants; and (v) being present in an amount exceeding its aqueous solubility; (b) a builder; (c) a solubilizing additive consisting of from approximately 0.1 to approximately 100 weight percent of a surfactant and from 0 to approximately 99.9 weight percent of a coupler, the solubilizing additive being present in an amount not substantially exceeding the amount required to transform the combination of the organic solvent and said builder from the form of a true macroemulsion to the form of a microemulsion and less than that required to form a true solution; and (d) water. Such compositions exhibit improved cleaning/degreasing efficacy over compositions containing no builder component.

Abstract (fr)
Des compositions nettoyantes/dégraissantes aqueuses stables formulées sous la forme de véritables micro-émulsions et renfermant un adjuvant contiennent: (a) au moins un solvant organique difficilement soluble dans l'eau, caractérisé en ce qu'il: (i) présente une hydrosolubilité dans la plage d'approximativement 0,2 à approximativement 6 % en poids; (ii) n'est pas un hydrocarbure ou un halocarbure; (iii) possède un ou plusieurs groupes fonctionnels semblables ou dissemblables contenant de l'oxygène, de l'azote, du soufre ou du phosphore; (iv) est un solvant pour contaminants hydrophobes; et (v) est présent dans une quantité excédant sa solubilité aqueuse; (b) un adjuvant; (c) un additif de solubilisation constitué d'approximativement 0,1 à approximativement 100 % en poids d'un tensio-actif et de 0 à approximativement 99,9 % en poids d'un copulant, l'additif de solubilisation étant présent dans une quantité n'excédant pas sensiblement la quantité nécessaire pour faire passer le solvant organique et ledit adjuvant combinés de la forme d'une véritable macro-émulsion à la forme d'une micro-émulsion, et inférieure à celle nécessaire pour former une véritable solution; et (d) de l'eau. Ces compositions présentent une efficacité de nettoyage/dégraissage améliorée par rapport aux compositions ne renfermant pas d'adjuvant.

IPC 1-7
C11D 1/12; C11D 1/66; C11D 3/44; C11D 7/52

IPC 8 full level
C11D 3/44 (2006.01); **C11D 3/04** (2006.01); **C11D 3/43** (2006.01); **C11D 10/02** (2006.01); **C11D 17/00** (2006.01); **C11D 17/08** (2006.01); **C23G 5/06** (2006.01)

CPC (source: EP)
C11D 3/43 (2013.01); **C11D 17/0021** (2013.01)

Cited by
US8329630B2; US8420586B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
WO 9100337 A1 19910110; AT E146521 T1 19970115; AU 6031790 A 19910117; CA 2057027 A1 19901230; CA 2057027 C 19990406; DE 69029472 D1 19970130; DE 69029472 T2 19970703; DK 0479888 T3 19970609; EP 0479888 A1 19920415; EP 0479888 A4 19920603; EP 0479888 B1 19961218; ES 2100884 T3 19970701; JP 2671234 B2 19971029; JP H05500675 A 19930212

DOCDB simple family (application)
US 9003317 W 19900612; AT 90910985 T 19900612; AU 6031790 A 19900612; CA 2057027 A 19900612; DE 69029472 T 19900612; DK 90910985 T 19900612; EP 90910985 A 19900612; ES 90910985 T 19900612; JP 51022490 A 19900612